



**LIONS CLUBS INTERNATIONAL, MD 101-SVERIGE  
GUVERNÖRSRÅDET**

**PROTOKOLL NR 5, 2009-2010**

**Tid:** 2010-02-27 och 28  
**Plats:** Scandic Väst, Gävle

**Beslutande:** GRO Jan Lofjård, DG 101-A Mikael Sönner, DG 101-B Sten Jansson, DG 101-GD Bengtåke Johansson, DG 101-N Annica Nordell, DG 101-P Mats Torstensson, DG 101-S Per Rydén, DG 101-SM Gunnar Legnegård, DG 101-SV Olof Ejdeblad, DG 101-U Hans Catani, DG 101-VG Jan Granlund.

§ 84 **Mötets öppnande**  
GRO Jan Lofjård hälsar välkomna och öppnar mötet.

§ 85 **Val av justeringspersoner**  
DG 101-U Hans Catani och DG 101-VG Jan Granlund föreslås.

**Beslut:**  
1. Hans Catani och Jan Granlund väljs att justera protokollet.

§ 86 **Anmälan övriga frågor**  
A. Europa Forum 2010  
B. MD HRO  
C. RVN  
D. Varför är inte Lions med bland uppräknigen av Hjälporganisationer, FRII  
E. NSR  
F. Rent Vatten  
G. Resereglemente  
H. LCIF - utvecklingsplan  
I. Redovisning resultat av Bring Quality To Lifes ekonomi.  
J. Röda Fjädern generalen Bertil Ravnell har ordet.  
K. NSR 2013.  
L. The Lion med mera.  
M. Världens Barn.

§ 87 **Fastställande av ärendelistan**  
GRO Jan tillägger att det finns ett ärende till som ska upp under förslag till Riksmötet - § 100 – och det är ändring av arbetsordning FUU. Vidare att de punkter som ska beslutas enbart av GR under § 100 flyttas till § 102 och punkten under § 102 på ärendelistan som är föremål för riksmötesbeslut flyttas alltså till § 100.

**Beslut:**  
1. Med ovan tillägg fastställes ärendelistan.

Justeras: \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_

- § 88 **Ekonomi** Controller Björn Wahlenius  
 A. Uppföljning budget/projektmedel *Bilagor: 193,198*  
 Björn Wahlenius introducerar sig och tackar för förtroendet. Han säger att han inte kan ta ansvar för något annat än det som skett efter det att han tillträtt efter NSR.  
 DG Mats Torstensson i 101-P menar att det kanske är så att det ska göras en delrevision fram tills det Björn Wahlenius tillträder.

Björn Wahlenius redogör sedan för budgetutfall och projektmedel samt ger information från MDs Rådgivande placeringsgrupp som består av Heinz Ondrejka, Gunnar Schönberg och Britta Rydkvist. Vad gäller budgetutfall är det ett fel i posten övriga ersättningar och intäkter, istället för 104 608 ska det vara 34 000 kvar.

**Beslut:**

1. GR beslutar att en delrevision ska göras fram till den tidpunkt Björn Wahlenius tillträtt. Denna revision ska göras senast mars månads utgång.
2. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

- § 89 **Bokslut 2008-2009** *Bilaga: 194*

**Beslut:**

1. GR beslutar förelägga bokslutet för Riksmötet.

- § 90 **Budget 2010-2011** *Bilaga: 197*

VGRO Sven-Arne Wennerberg redogör för kommande verksamhetsårs budget. Sven-Arne förklarar att den bygger på innevarande verksamhetsårs budget fast den är magrare då antalet medlemmar är färre och därmed påverkar det ekonomin. Flera poster är bantade. DG 101-SV Olof Ejdeblad föreslår att budgeten ska presenteras på det sätt som den är presenterad i handboken så att man kan följa tankegångarna i budgeten. Mikael Sönner efterlyser reserverade pengar för ytterligare personer i AU, ett sådant förslag föreligger GR senare i dagordningen. DG 101-P Mats Torstensson föreslår att GR ser på budgeten som en rambudget

**Beslut:**

1. GR godkänner att budgeten för 2010-2011 föreläggs Riksmötet med tillägget att det är en rambudget.

DG 101-A Mikael Sönner reserverar sig mot beslutet.

- § 91 **Verksamhetsplan 2010-2011** *Bilaga: 187*

VGRO Sven-Arne Wennerberg berättar om innehållet i kommande guvernörsråds verksamhetsplan. En skillnad mot innevarande verksamhetsår är att Lions Quest och Orkester Norden rapporterar direkt till GR och AU.  
 VDG 101-A Anna-Maria Bernstein menar att denna plan inte diskuterats i VDG gruppen under resans gång. Hon efterlyser verktygslådan, som FUU arbetar med i planen. Mikael Sönner säger att han reserverar sig tills verksamhetsplanen är behandlad av hela VDG-gruppen.  
 Vivianne Eriksson, ordförande i Ungdomskommittén, efterlyser Campusklubbar i planen. Jan-Åke Åkerlund, PID, efterlyser satsning på PR.  
 VGRO Sven- Arne Wennerberg tillrättalägger VDG 101-A:s påstående att verksamhetsplanen inte är behandlad av VDG-gruppen. Den behandlades bland annat på VDG-utbildningen i Borlänge och efter att de ändringar som då beslöts införts, sändes den ut till samtliga vice guvernörer för godkännande.

**Beslut:**

1. GR beslutar att återremittera verksamhetsplanen till söndagen.

**Bordlagd punkt ifrån lördagens möte: Verksamhetsplan 2010-2011** *Bilaga: 187*

VGRO Sven-Arne Wennerberg redogör från den sammankomst han och VDG hade under lördagen och berättar att den verksamhetsplan som man jobbat med tillsammans i Borlänge och

Justeras: \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_

som man enats om, olyckligtvis inte är den som bilagts handlingarna inför mötet. Men i den slutliga verksamhetsplanen, som gruppen enats om i Borlänge och som VGRO Sven-Arne visade mötet, fanns de punkter som efterlystes (verktygslådan, studentklubbar etc).med. Dessutom beslutade mötet att satsningen på LCIF skulle nämnas i verksamhetsplanen

**Beslut:**

1. GR godkänner verksamhetsplanen och förelägger den för Riksmötet.

DG 101-A Mikael Söner reserverar sig mot beslutet.

**§ 92**

**Restaurangsskolan**

Brev från LC Vaxholm	<i>Bilaga: 185</i>
Email från Christer Fält	<i>Bilaga: 199</i>
Skrivelse från LC Forshaga	<i>Bilaga: 204</i>
Skrivelse från LC Vaxholm	<i>Bilaga: 205</i>
Skrivelse från LC Hindås	<i>Bilaga: 206</i>
Skrivelse från LC Sthlm/Mässan	<i>Bilaga: 207</i>
Skrivelse från LC Danderyd	<i>Bilaga: 209</i>
Skrivelse från LEO Göteborg	<i>Bilaga: 210</i>
Skrivelse från LC Råda-Mölnlycke	<i>Bilaga: 211</i>

Samtliga dessa klubbar yrkar att Guvernörsrådet beslutar om att tillföra de extra pengar som sägs behövas för att kunna slutföra byggnaden med de fördyringar som blivit på grund av bland annat myndigheters krav på handikappanpassade utrymningsvägar etc.

GRO Jan redogör för status; att den av GR utsedda delegationen från MD – Finn Bangsgaard och Melker Lindquist – inte kunnat åka ned till Rumänien ännu för att på plats undersöka vad som hänt. Mottagarparten i Rumänien har inte haft tid att ta emot dem.

En lång diskussion sker sedan om GR ska besluta om pengar ur Pengapåsen eller inte och vad för konsekvenser det får om GR gör det och om GR inte gör det. VDG 101-A Anna-Maria efterlyser en kommunikation till klubbar om vad som händer och varför.

**Beslut:**

1. GR kan betala ut 5 basbelopp ur Pengapåsen under förutsättning att MDs delegation med Finn och Melker kunnat göra sin rapport från Rumänien. Pengarna betalas ut efter det att en positiv rapport kommit GR tillhanda om att allt är Ok.
2. GR beslutar att efter rapport och extra GR-möte till Riksmötet lägga fram ett förslag på hur mycket pengar som behövs för att avsluta projektet.

**§ 93**

**Utvärdering Röda Fjäders**

*Bilaga: 196*

En grupp med representanter ifrån Röda Fjäders stygrupp och projektgrupp, med generalen för Röda Fjäders och med två distriktsansvariga har skrivit en utvärdering av Röda Fjäders insamlingen till förmån för hjärnforskningen om beroende. De listar vad som varit bra och vad som kunde gjorts bättre samt kommer med några lärdomar/slutsatser, se bilaga 196.

**Beslut:**

1. Guvernörsrådet noterar utvärderingen och lägger den till handlingarna.
2. GR ger AU i uppdrag att till RM ta fram namn på en arbetsgrupp för att planera för kommande Röda Fjäders insamlingar/kampanjer.

**§ 94**

**Rapporter**

**1. FUU**

*Bilaga: 180, 183*

FUU kommitténs ordförande Per-Åke Öster redovisar rapport om kommitténs arbete med medlemsutveckling. Vidare presenterar Finn L Bangsgaard för utbildningsrådet en rapport om deras arbete, se bilaga 183. Per-Åke vill också att IT-gruppens förordnande tid förlängs till 31/12-2010.

Justeras: \_\_\_\_\_/\_\_\_\_\_/\_\_\_\_\_

**Beslut:**

1. GR beslutar förlänga IT gruppens förordnande till 31/12-2010.
2. GR noterar rapporten och lägger den till handlingarna.

2. Hjälpkommittén

IRD Bengt Almquist berättar om kommitténs verksamhet fram till dagens datum, bland annat om insatserna i Haiti.

**Beslut:**

1. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

2. Ungdomskommittén

Kommitténs ordförande Vivianne Eriksson berättar om Campusklubbar bland annat.

**Beslut:**

1. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

3. Arbetsgrupp RM-anvisningar*Bilaga: 161*

En grupp bestående PCC Lennart Löf och controller Björn Wahlenius har sett över anvisningarna för Riksmötesarrangörer. Den innehåller, förutom beskrivning av rutiner för förberedelse och genomförande med mera.

PID Jan-Åke Åkerlund påpekar att den kostnad utställarna får betala är i nivå med kommersiella mässpriser. VDG 101-A Anna-Maria Bernstein påpekar att hon vill ha in något om vikten av partnerprogram för familjer, med tanke på yngre medlemmar. PID Heinz Ondrejka efterlyser en skrivning på vad bidraget till RM kommittén ska räcka till.

**Beslut:**

1. Guvernörsrådet beslutar godkänna de reviderade Riksmötesanvisningarna med följande tre redaktionella ändringar:
  - Förtydligande av de 300 000 kronorna som är bidraget till RM.
  - In med vikten av partnerprogram för familjer.
  - Reglering av utställnings/mässpriser för lionanknutna arrangörer
2. Att de reviderade anvisningarna ska börja gälla från och med Riksmötet 2013.

4. Arbetsgrupp arbetsformer RM*Bilaga: 162*

DG 101-SV Olof Ejdeblad berättar att en grupp bestående av Bertil Tunje – LC Borås/Ullsaxen, Björn Wahlenius LC Trollhättan och Olof Ejdeblad har tittat på nya arbetsformer för Riksmöte, efter en motion på Riksmötet i Umeå av LC Borås/Ullsaxen. De föreslår först en test i distriktet VG och SV, sedan en test i alla distrikt och slutligen att arbetsformerna kan testas av RM 2012 och därefter besluta om införande. Syftet är att få ett större engagemang på Riksmötet.

**Beslut:**

1. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

5. Astma och allergiförbundets forskningsfond *Bilaga: 188***Beslut:**

GR noterar rapporten och beslutar förelägga den för Riksmötet.

**§ 95****Förslag stadgeändringar**1. Riksvalnämnden*Bilaga: 115*

Gäller kommittén för hjälpverksamhet. Föreslås bestå av tre personer som väljs på tre år och som väljs enligt ett rullande schema, den som suttit i tre år går på som ordförande.

**Beslut:**

1. GR beslutar föreslå Riksmötet att godkänna ändringen.

2. Ändring normalstadgan för Lions klubb*Bilaga: 149*

Gäller § 10 i klubbstadgan.

Justeras: \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_



**Beslut:**

2. GR beslutar föreslå Riksmötet att godkänna ändringen.

§ 96 Återrapportering rill Riksmötet avseende behandling av 2009 års motioner.

IPGRO PO Damberg redogör för punkten.

**Beslut:**

1. GR noterar informationen, som läggs in i Riksmötestrycket.

§ 97 Återrapportering av förslag från Riksmöte 2009.

PO Damberg redogör för punkten.

**Beslut:**

1. GR noterar informationen, som läggs in i Riksmötestrycket.

§ 98 RM 2010

GRO Jan Lofjård redogör för kommande Riksmöte i Visby.

**Beslut:**

1. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

§ 99 Motioner

*Bilagor:* 105,116, 118, 122,124, 113, 126, 131,137, 139, 141, 143, 145, 147. Alla bilagor sammanfattas i pdf:en märkt: bilaga 201

Innan motion för motion går igenom tas frågan om saknade motioner upp. Fyra stycken saknas från distrikt 101-S. GRO Jan ställer frågan: Hur hantera?

En diskussion utbryter som handlar om rutiner på kontoret, om att skapa prejudikat, om hur denna fråga hanterats tidigare och om 101-As motioner som inte inkommit inom tidsgränsen.

**Beslut:**

1. GR behandlar de saknade motionerna från 101-S. Skälet är att inte klubbarna ska få lida för att någon försummelse skett.
2. GR poängterar att ovan är en engångsföreteelse.
3. GR ger AU i uppdrag att titta på rutinerna på kontoret.
4. GR beslutar att motionerna ska vara guvernörerna tillhanda samtidigt som AU.

**Motion 1. LC Åhus. Översyn av distriktsindelning**

Motionärerna menar att Lions distriktsindelning inte är funktionell, så som den ser ut idag. De vill bilda ett distrikt Skåne och att MD ser över distriktsindelningen.

GR menar att kommande GR i sin verksamhetsplan, som ska föreläggas Riksmötet, har för avsikt att se över multipeldistriktets hela distriktsindelning.

DG 101-P Mats Torstensson meddelar att han reserverar sig emot samtliga beslut gällande motionerna till RM med skälet att behandlingstiden, en vecka för GR, är för liten tid för att distriktet ska kunna behandla och ta ställning till hur distriktsguvernören ska rösta.

**Beslut:**

5. GR föreslår Riksmötet att avslå motionen.

**Motion 1 b. LC Wä. Ändring av distriktsindelning.**

Även LC Wä menar att distriktsindelningen är ett problem idag. Bland annat menar klubben att indelningen är otidsenlig och skapar problem i samarbetet internt och med andra aktörer som

Justeras: \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_

myndigheter och organisationer. Klubben vill uppdraga åt GR att tillsätta en arbetsgrupp som kommer med förslag på en ny organisatorisk indelning av MD 101 Sverige.

**Beslut:**

6. GR beslutar föreslå Riksmötet att avslå motionen med samma motivering som i 1 ovan.

**Motion 2. LC Borås. Antalet medlemsländer. Bilaga : 227**

LC Borås anser att det är felaktigt att skriva "Lions finns i 202 länder och geografiska områden" med tanke på att det endast finns 194 länder där Lions finns representerat.

GR menar att då Sveriges Lions tillhör Lions Clubs International, LCI, så är det vad de skriver som gäller även för Sveriges Lions. LCI bestämmer vilka uppgifter som ska anges i olika publikationer. På LCIs hemsida och i andra publikationer står: "205 countries and geographic areas". Vilket är översatt med "205 länder och geografiska områden". Uppgiften är inget som Lions i Sverige kan besluta om.

PID Bruno Ahlqvist informerar om att USA räknas som ett land. Att Norden räknas som åtta länder; Finland, Åland, Sverige, Norge, Danmark, Färöarna, Grönland och Island,.

PID Heinz Ondrejka flikar in att Rotary räknar på samma sätt.

**Beslut:**

7. GR föreslår Riksmötet att avslå motionen.

8. GR ber Bruno skriva förklarande text hur LCI räknar.

**Motion 3. LC Hindås, LC Borås/Ullsaxen, LC Alingsås. Översyn av stadgar och arbetsordning.**

Motionärerna vill att det ska kunna gå att anordna ett Riksmöte vart annat år. De vill multipeldistriktets stadgar och arbetsordning ses över samt att guvernörsrådet tillskriver LCI om att ändra i internationella stadgarna så att det blir möjligt

GR menar att Sveriges Lions stadgar och arbetsordning styrs av de internationella stadgarna och arbetsordning.

**Beslut:**

9. GR föreslår Riksmötet att bifalla den första att-satsen i motionen; att jobba i motionens anda och titta på kostnaden.

10. GR föreslår Riksmötet att avslå den andra att-satsen, då det inte går att motionera till Internationella Convention.

**Motion 4. LC Arboga. Särbehandling av internationella presidenter och internationella direktorer.**

*Bilaga: 228*

LC Arboga menar att tidigare internationella presidenter eller direktorer i internationella styrelsen inte bör positivt särbehandlas och få sina resor till konvent bekostade av Lions, utan borde få resa på samma villkor som andra lionmedlemmar. Motionärerna vill att guvernörsrådet arbetar för detta.

PID Jan-Åke Åkerlund informerar om att förändringar har beslutat om i internationella resereglementet. PID (tidigare direktorer i styrelsen) får inte resa annat än på uppdrag av LCI. PIP, tidigare internationella presidenter, får resa till Conventions men ej i första klass. Att resa i första klass är borttaget.

**Beslut:**

11. GR beslutar föreslå Riksmötet att avslå motionen.

**Motion 4b. LC Löddeköpinge. Samma villkor för resa.**

Även LC Löddeköpinge menar att samma villkor ska gälla för resor för medlemmar såväl som tidigare internationella presidenter och internationella direktorer.

**Beslut:**

12. GR beslutar att föreslå Riksmötet att avslå motionen.

**Motion 5. LC Arboga. Hur den internationella avgiften används.**

Justeras: \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_

LC Arboga är bekymrad över de höga avgifterna inom Lions och vill att guvernörsrådet arbetar för att Lions International ger full insyn i hur den internationella avgiften används, till exempel kostnader och intäkter för internationella konvent etc.

GR menar att dessa intäkter och kostnader redovisas varje år i såväl Sveriges Lions Handbok som på hemsidan och i tidningen The Lion.

**Beslut:**

13. GR föreslår Riksmötet att avslå motionen.

**Motion 5 b. LC Löddeköpinge. Insyn i hur medlemsavgiften används.**

Även denna klubb vill att Guvernörsrådet verkar för att klubbarna ska få en transparent redovisning av hur den internationella medlemsavgiften används.

**Beslut:**

14. GR föreslår Riksmötet att avslå motionen med samma skäl som ovan i 5.

**Motion 6. LC Vindeln. Förslag från medlemmenkäten Lions framtid.**

Med hänvisning till den medlemmenkät som gjordes hösten 2008 vill LC Vindeln:

- 1) Ändra i arbetsordningen för guvernörsrådet så att dess sammanträden i huvudsak inriktas på övergripande beslut och strategiska frågor. Och att mötena blir färre till antalet, högst tre gånger per år plus det vid internationella konventet.
- 2) Att omforma guvernörsrådets arbetsutskott till en styrelse för MD 101. Styrelsen utgör MD 101s operativa organ och guvernörsrådet delegerar uppgifter till styrelsen.
- 3) Att för den viktiga del av hjälparbetet som riktas till de svagaste i samhället nationellt och internationellt fastställa en policy som innebär att Lions MD 101 genom gemensamma kraftfulla informations- och marknadsföringsinsatser svarar för att nationella kampanjer genomförs som stödjer klubbarna att uppnå de insamlingsmål som beslutas av Riksmöte och av LCI.
- 4) Att insamlingsarbetet i dessa kampanjer sker med hjälp av nyskapande insamlingsmetoder och aktiva marknadsföringsåtgärder som finansieras gemensamt av medel som fonderas inom MD 101 och som redovisas som kostnader i insamlingsarbetet. Dessa kostnader ligger väl inom ramen för de kostnadsnivåer som allmänt accepteras i sådant arbete.
- 5) Att en marknadskommitté inrättas för planering och metodutveckling i samband med Röda Fjädern och andra gemensamma riks- och distriksinsamlingar/aktiviteter.
- 6) Att normal mandatperiod för funktionärer som utses av multipeldistriktet eller organ inom MD ska vara i två år.
- 7) Att ge guvernörsrådet uppdraget att till nästa Riksmöte som konsekvens av detta lägga fram förslag om former för Riksmöte vartannat år med mellanliggande årsmöte i annan form.
- 8) Att ge guvernörsrådet uppdraget att i enlighet med intentionerna i det förslag som FUU presenterade för guvernörsrådet i februari 2009 göra en förnyad begäran hos den internationella styrelsen i kontakt med övriga nordiska MD beträffande 2-åriga mandatperioder för DG och GRO.
- 9) Att även ge guvernörsrådet uppdraget att till nästa Riksmöte:  
Grundat på det underlag FUU och GR arbetat med under 2008-2009 utreda och lägga fram förslag om ett system för kostnadsutjämnning som medför bredare deltagande från Sveriges lionklubbar i RM.

Grundat på det underlag FUU arbetat med under 2008-2009 utreda och lägga fram förslag om en styrelse som kan utgöra operativt organ för MD och ge distriktsguvernörerna mer tid för arbete i det egna distriktet.

Utarbeta förslag till ändring av arbetsordningen för guvernörsrådet så att dess sammanträden i huvudsak inriktas på övergripande beslut och strategiska frågor och att guvernörsrådet normalt, om inte särskilda omständigheter föranleder annat, utöver ett sammanträde i samband med tillträdet vid internationella konventet sammanträder högst tre gånger under varje verksamhetsår, varav en gång i anslutning till MDs årsmöte.

Justeras: \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_

**Beslut:**

15. GR föreslår Riksmötet att:

- Avslå första och andra att-satserna då de saknar ekonomisk konsekvensanalys, samt bryter mot de Internationella stadgarna
- Avslå tredje och femte att-satserna då det är klubbarna som bestämmer insamlingsmetoderna och att varje projektgrupp för en insamlingsaktivitet bör själva forma sin organisation.
- Avslå fjärde att-satsen då kommande GR i sin föreslagna verksamhetsplan åtager sig att utreda nya tekniska lösningar för insamlingar.
- Avslå sjätte att-satsen då redan idag flera befattningar har flerårsmandat.
- Avslå sjunde att-satsen då förslaget saknar en ekonomisk konsekvensanalys.
- Avslå åttonde att-satsen då tidigare framställning från MD 101 avvisats. Ny framställan har gjorts av samtliga nordiska länder men svar har inte kommit från LCI.
- Bifalla nionde att-satsen och tillsätta en utredning av frågorna.

DG 101-A Mikael Söner reserverar sig mot beslutet.

**Motion 7. LC Åmål. Ersättningar i samband med RF-insamlingen.**

LC Åmål menar i ljuset av ”alla insamlade medel går oavkortat till ändamålet, Lions organisation och administration betalas helt av medlemsavgifter” att det var förvånande att man i Röda Fjäders insamlingen kunde anlita folk som fick behålla utav försäljning, dvs. köpa in arbetskraft. Motionärerna yrkar att om Lions anlitar personer utanför lionrörelsen för insamlingsändamål skall även dessa personer arbeta ideellt.

GR menar att det måste få vara möjligt att vid behov anlita betald arbetskraft för att kunna genomföra en aktivitet och att denna kostnad är att betrakta som faktisk kostnad för aktivitetens genomförande.

**Beslut:**

16. GR föreslår Riksmötet att avslå motionen.

**Motion 8. LC Vittsjö/Bjärnum. Gruppörsäkring av Lions medlemmar.**

Klubben menar att då den nuvarande försäkringen endast gäller mot tredje man så borde det finnas en olycksfallsförsäkring som täcker skada på medlem utan hänsyn till skuld. Klubben vill att Riksmötet beslutar utreda frågan.

**Beslut:**

17. GR föreslår Riksmötet att tillstyrka motionen och tillsätta en utredning.

**Motion 9. LC Mullsjö, Bankeryd, Huskvarna, Gränna, Vittsjö/Bjärnum och Torup samt LC Linköping/Valla**

Nästa Röda Fjäders insamling.

Klubbarna menar att det varit svårt att få folk att förstå vikten av att stödja Hjärnfondens arbete och föreslår därför ett annat insamlingsmål för kommande Röda Fjäders, ett insamlingsmål som är lättare att förstå och som kanske berör många. Klubbarna föreslår att 2012 års RF insamling ska tillfalla Barndiabetesfonden.

**Beslut:**

18. GR föreslår Riksmötet besluta att:

- tillstyrka motionen och tillsätta en arbetsgrupp som kontaktar Barndiabetesfonden om frågan.
- om Barndiabetesfonden är intresserad, ge arbetsgruppen i uppdrag att tillsammans med Barndiabetesfonden ta fram en projektplan omfattande finansiering, tidplan etc.

**Motion 10. LC Österåker. Inrättande av en Pandemifond.**

Klubben vill att MD tar fram en Pandemifond för att kunna ge korrekt och relevant informationsspridning till allmänheten om vad en pandemi är och hur den bör hanteras.

Justeras: \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_

GR menar att information om pandemier sköts av Socialstyrelsen och dessutom finns det en Världsinfectionsfond som vid senaste pandemin fick i uppdrag av Socialstyrelsen att hjälpa till med informations spridningen.

**Beslut:**

19. GR föreslår Riskmötet besluta att avslå motionen.

**Motion 11. LC Norrtälje. Sammanslagning av fyra Lions cancerforskningsfonder.**

Klubben menar att de fyra fonder som finns inom Lions för cancerforskning ska slås ihop till en för att kunna samordna aktiviteter och få mer uppmärksamhet på det nationella planet.

GR menar att det inte finns förutsättningar för att slå samman insamlingsstiftelsen och forskningsfonder till en gemensam forskningsfond.

**Beslut:**

20. GR föreslår Riskmötet besluta att avslå motionen.

**Motion 12. LC Falun. Frekvens för genomförande av Röda Fjäders aktiviteter. Bilaga: 143**

Klubben menar att Röda Fjäders är en av Lions viktigaste varumärken gentemot allmänheten. De anser att beslutet på 2009 års Riksmöte att anordna Röda Fjäders vart tredje år är olyckligt. Det hinner inte förberedas väl på så kort tid. Motionärerna vill; upphäva föregående års riksmötesbeslut och anta målsättningen inom en femårsperiod samt att besluta att inte mer än en riksomfattande aktivitet genomförs under ett verksamhetsår.

DG 101-A Mikael Söner vill avslå motionen då han vill ha 3-års mandat, för att upprätthålla kännedomen om Röda Fjäders hos allmänheten. DG 101-SV Olof Ejdeblad menar att det är en planeringsfråga. GRO Jan Lofjärd inflikar att det står under "en femårsperiod", kan vara när som under denna period.

**Beslut:**

21. GR föreslår Riksmötet att tillstyrka första att-satsen i sin helhet och att tillstyrka andra att-satsen med tillägget "att vid de år Lions har Röda Fjäders aktivitet ska den vara Lions huvudaktivitet".

DG 101-A Mikael Söner reserverar sig mot beslutet.,  
DG 101-N Annica Nordell reserverar sig mot beslutet.

**Motion 13. LC Kilafors. Sänkt medlemsavgift för arbetslösa.**

*Bilaga: 145*

Motionärerna vill få till stånd en stadgeändring så att klubbar kan ta in arbetslösa till en rabatterad medlemsavgift.

GR menar att det är svårt för klubbarna att sänka avgiften då den består av fyra delar; internationell, nationell, distrikts och möjligen en klubbavgift. Dessutom är dessa uppgifter svåra att kontrollera.

**Beslut:**

22. GR beslutar föreslå Riksmötet att avslå motionen.

**Motion 14. LC Gagnef/Daldockan. Ändra intervallen för Röda Fjäders insamling.**

*Bilaga. 147*

Klubben menar att förra årets riksmötesbeslut var olyckligt då det riskerar att tunna ut symbolen Röda Fjäders om man har den samtidigt med andra stora insamlingskampanjer. Motionärerna vill att beslutet om treårs intervaller rivs upp.

**Beslut:**

23. GR föreslår Riksmötet att tillstyrka motionen.

DG 101-A Mikael Söner reserverar sig mot beslutet.  
DG 101-N Annica Nordell reserverar sig mot beslutet.

Justeras: \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_

## § 100

**Förslag till Riksmötet****Förslag 1. Nyklubb bildning***Bilaga: 164*

IPCC PO Damberg föreslår GR att MD101 för att stödja distrikten i arbetet att skapa nya klubbar får möjlighet att använda medel ur eget obundet kapital för ändamålet. Beloppet bör vara i storleksordningen 150 000 sek.

**Beslut:**

1. GR beslutar föreslå Riksmötet att besluta i enlighet med förslagsställarens förslag.

**Förslag 2. Medel till Pengapåsen.***Bilaga: 173***Beslut:**

2. GR föreslår Riksmötet besluta att rekommendera klubbarna att betala 50 kronor per medlem för verksamhetsåret 2010-2011.

**Förslag 3. Medel till Katastrofberedskapen.***Bilaga: 173***Beslut:**

4. GR föreslår Riksmötet besluta att rekommendera klubbarna att betala 150 kronor per medlem för verksamhetsåret 2010-2011.

**Förslag 4. Medel till NSR-projekt****Beslut:**

5. GR föreslår Riksmötet besluta att rekommendera klubbarna att betala 15 kronor per medlem till MD 101 för NSR projekt för verksamhetsåret 2010-2011.

**Förslag 5. Medel ur Pengapåsen till projekt***Bilaga: 174 och 175*

LC Trollhättan föreslår Projekt Moshi – Tanzania. Projektet handlar om rehabilitering av handikappade barn. Projektet ska vara i tre år. Kommittén för Hjälpverksamhet rekommenderar Guvernörsrådet att detta projekt får pengar ur Pengapåsen med 1035000 SEK

**Beslut:**

6. GR föreslår Riksmötet att besluta att Projekt Moshi får 1035000 SEK ur Pengapåsen.

DG 101-S Per Rydén säger att han är principiellt emot beslutet.

**Förslag 6. Pengar till handikappverksamheten.***Bilaga: 178*

Sveriges Lions Handikappfonds syfte är att främja utveckling av handikapphjälpmedel, att stödja aktiv handikappidrott med mera. Bland annat föreslår man att klubbarna ska lämna bidrag med 40 kronor per medlem för 2010-2011.

**Beslut:**

7. GR beslutar föreslå Riksmötet att rekommendera klubbarna betala 40 kronor per medlem, varav 20 kronor går till stöd för handikappidrott (Paralympics).

**Förslag 7. Utöka antalet ledamöter i Ungdomskommittén.***Bilaga: 43*

Ungdomskommittén har idag tre ledamöter och uppgifter att arbeta med ungdomsutbyte, LEO, Kamp mot våld och droger – Lions Quest – och Orkester Norden. Kommittén vill utöka med en person som kan koncentrera sig på LEO. Gäller § 4 i arbetsordningen.

**Beslut:**

GR beslutar föreslå Riksmötet att ändra i arbetsordningen och utöka ungdomskommittén med en ledamot.

**Förslag 8. Utdebitering till Ungdomskommitténs verksamhet.***Bilaga: 192*

Justeras: \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_

**Beslut:**

- GR beslutar föreslå Riksmötet att rekommendera klubbarna att betala 10 kronor per medlem för Orkester Norden för verksamhetsåret 2010-2011 samt 10 kronor per medlem till LEO verksamheten.

**Förslag 9. Stadgeändring för multipeldistriktet***Bilaga: 202*

Guvernörsrådet föreslår ändringar i stadgan avseende skrivningen om delegationsordning. Vidare om att ytterligare en medlem av guvernörsrådet ska ingå i arbetsutskottet plus en av guvernörsrådets utsedd PDG eller lionmedlem med yrkeskompetens ska ingå i arbetsutskottet, dvs utöka dagens arbetsutskott med två personer.

PID Heinz Ondrejka ställer frågan: Varför? DG 101-A Mikael Söner förklarar att guvernörerna gör detta för att bli mer involverade. PID Bruno Ahlqvist inflikar att distriktsguvernörerna inte får glömma bort att sköta sitt distrikt, allt för ofta handlar det om ärenden av stadgekaraktär. DG 101-B Sten Jansson undrar om inte detta handlar om ett kommunikationsproblem. VGRO Sven-Arne menar att om man ska utöka AU måste man höja medlemsavgiften. DG 101-B Sten Jansson säger att det inte framgår av förslaget vad som ska bli bättre. PID Bruno undrar hur den guvernör som sitter i AU ska göra för att kommunicera med resten av guvernörerna. DG 101-GD Bengt-Åke Johansson säger att han inte håller med detta förslag då han inte anser att det löser frågan och undrar vad som kom ut av testet med en guvernör i AU nyligen? (Den guvernören var Mikael Söner.) PO Damberg menar att man kan lösa problemet genom att ge mer tid mellan AU och GR.

**Beslut:**

- GR beslutar att återkomma till punkten 202 under söndagen.

**Bordlagd punkt från lördagens möte: Förslag till Riksmötet.** *Bilaga: 202*

Förslaget kan delas upp i två grupper: A; som handlar om delegation av beslutanderätt för GRO och B; som handlar om att utöka AU med två representanter dels från guvernörsrådet samt PDG eller lionsmedlem med yrkeskompetens.

**Beslut:**

- GR beslutar att ta tillbaka punkt A i förslaget och inte förelägga det för Riksmötet.
- GR beslutar att delegationsordningen ska ses över och redovisas på GR 1.
- GR beslutar att se över rutiner för utskick av handlingar till GR-möten, tidsaspekten kring detta samt protokoll. Förslag på eventuella ändringar i rutiner till nästa GR möte.
- GR beslutar ta tillbaka punkt B i förslaget och inte förelägga det för Riksmötet.

**Förslag 10. Täcka eventuella kostnader för Världens Barn.***Bilaga: 190*

IPGRO PO Damberg föreslår att GR ska få disponera medel ur Pengapåsen för att täcka eventuella insamlings- och administrativa kostnader som ligger över den kostnadsram om 15% som Radiohjälpens styrelse accepterar. Alternativt att kostnader för resor etc. för Lions representant i insamlingskampanjen belastas budgeten för Hjälpkommittén. PO berättar varför, Lions har förskottat en insamlingskostnad på 15% på tänkt mål för insamlingen till Världens Barn. Om det då går som 2009 att målet inte nåddes uppstår en differens.

**Beslut:**

- GR föreslår Riksmötet att guvernörsrådet får disponera medel ur Pengapåsen för att finansiera eventuella insamlingskostnader som ligger över den kostnadsram om 15% som Radiohjälpens styrelse accepterar.
- GR beslutar att kostnader för resor etc. för Lions representant i insamlingskampanjen, administrativa kostnader, belastas budgeten för Hjälpkommittén.

**Förslag 11. Förlängd motionstid***Bilaga: 208*

Klubbarnas arbete påbörjas oftast i september. Klubbarna behöver längre tid för motionsskrivande, det kan då komma fler bra motioner in till Riksmötena. GR föreslår därför att klubbarnas motionstid till RM förlängs till 30 november och att dessa ska vara MD tillhanda 31 december.

Justeras: \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_

**Beslut:**

GR beslutar att vänta med förslaget till söndagen

**Bordlagd punkt från lördagen: Förslag till Riksmötet.***Bilaga: 208*

DG 101-A Mikael Söner vill att förslaget ligger kvar till Riksmötet, för klubbarnas skull. Förslaget handlar om förlängd motionstid för klubbarna. Han vill ha ska vara MD tillhanda senast 31 december. Diskussion utbryter om det är ett lämpligt datum då kontoret inte har bemanning på nyårsafton.

**Beslut:**

12. GR beslutar lägga fram förslaget till Riksmötet och föreslå att Riksmötet beslutar att förlänga motionstiden till 15/12 eller närmast föregående vardag, då det ska vara MD tillhanda.

**Förslag 12. Ändring av arbetsordningen § 1 FUU.***Bilaga: 209*

I de nuvarande stadgarnas andra stycke står:

Ordförande väljs av guvernörsrådet på ett år och kan väljas om två gånger. MDMO med ansvar för medlemsutveckling, MDEO med ansvar för extension och MDLDC med ansvar för ledarutbildning föreslås av guvernörsrådet och väljs av LCI för den tid som bestäms av LCI. Enligt förslag samt beslut på Riksmötet i Halmstad samt Trollhättan beslutades att nominera MDMO, MDEO samt MDLDC vilka väljs av LCI dessutom skulle Guvernörsrådet välja en utomstående ordförande.

Enligt skrivelse som inkommit från Lions International Membership Operations Department är det brukligt att ordförande väljs bland MERL-gruppens ledamöter.

**Beslut:**

13. Guvernörsrådet föreslår Riksmötet besluta att ändra Arbetsordningens § 1 andra stycke enligt följande lydelse:

Kommittén består av MDMO med ansvar för medlemsutveckling, MDEO med ansvar för extension och MDLDC med ansvar för ledarutbildning vilka föreslås av guvernörsrådet och väljs av LCI för den tid som bestäms av LCI. Guvernörsrådet utser en av dessa till ordförande på ett år och kan väljas om två gånger.

**§ 101****Skrivelse som lämnats till Radiohjälpen.**  
**Redovisning av medel från Radiohjälpen.***Bilaga: 195**Bilaga: 203*

Lions förtroendevalde revisor Willy Lindgren har gått igenom ansökningar från Lions, se bilaga 203, till Radiohjälpen. Som ett resultat härav föreslår han att rutinerna på kontoret ses över och att ett diarium över ansökningar och rekvisitioner av medel läggs upp.

**Beslut:**

1. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

**§ 102****Förslag som Guvernörsrådet ska besluta om.****Förslag 1. Avsluta projektkonton för tre avslutade projekt.***Bilaga: 172*

Hjälpkommittén föreslår att kontona för följande tre avslutade projekt stängs och att pengarna överförs till Pengapåsen. De tre är: Projektet Marja Village, Estland – 65 772,71 kronor återstår på kontot, projekt Novocybkov, Ryssland - 11 400 kronor återstår på kontot. Projekt sarskolan Puiatu i Viljandi, Estland – 15 791, 85 kronor återstår på kontot.

**Beslut:**

1. GR beslutar att avsluta kontona enligt Hjälpkommitténs förslag och att besluta att pengarna förs över till Pengapåsen.

**Förslag 2. Förnyat avtal mellan Lions och MSB.***Bilaga: 176*

Lions MD 101 har idag ett avtal med Myndigheten för samhällsskydd och beredskap om tält som Lions köpt in. Detta avtal går ut den 30 juni 2010. Hjälpkommittén föreslår att ett motsvarande avtal träffas med MSB från 1 juli 2010 och att Hjälpkommittén får i uppdrag att förbereda avtalet.

Justeras: \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_



**Beslut:**

- 2a. GR beslutar att Hjälpkommittén får i uppdrag att förbereda avtalet.  
 2b. GR beslutar att Hjälpkommittén tar fram ett nytt förslag på upphandling av tälten.

**Fråga från Folke Bernadottestiftelsen.***Bilaga: 179*

Lions har fått förfrågan från ovan stiftelse om samarbete och stöd till forskningen runt cerebral pares och andra rörelsehinder. Hjälpkommittén har förberett ärendet och föreslår inget samarbete för tillfället.

**Beslut:**

3. GR beslutar att inte inleda samarbete med Folke Bernadottestiftelsen för tillfället.

**Förslag från Stiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond om gåvo SMS.***Bilaga: 182*

FUU har utrett olika tekniker för gåvo SMS och Stiftelsen Sveriges Hjälpfond har tittat på detta men vill att GR beslutar.

**Beslut:**

4. GR beslutar att återremittera frågan till FUU för att de tillsammans med Stiftelsen ska göra en noggrannare utredning med en ekonomisk konsekvensutredning samt få en heltäckande lösning även inkluderande att kunna skänka pengar via hemsidan.

**Förslag: Profilprojekt Världens Barn/Radiohjälpen**

Guvernörsrådet tog beslut i Vadstena på GR 3 om profilprojekt och att detta skulle vara Rent Vatten. Sedan tidigare rullar även Morogoro som profilprojekt. Hjälpkommittén behöver utreda hur mycket pengar som skall fördelas på respektive projekt

**Beslut:**

5. GR beslutar att Lions profilprojekt 2009 blir både Morogoro och Rent Vatten.  
 6. GR beslutar om att be IRD Bengt Almqvist, Jan Hulth – projektledare Rent Vatten och Sten Jansson – projektledare Morogoro, att komma tillbaka till GR hur de tänkt sig fördelningen av medel inom den ram som Lions är tänkt att få från Världens Barn insamlingen.

*Mötet ajourneras och återupptas söndag 08:00*

*Söndag 28 februari 2010.*

**§ 103****Skrivelse från Heinz Ondrejka***Bilaga: 191*

PID Heinz Ondrejka skriver och vill ha några förtydliganden med anledning av § 76, 79 och 80 i GR protokollet från sammanträde nr 4. Handlar om firmatecknare och om ordvalet kontorschef i valet av Björn Wahlenius bland annat. Heinz förklarade att rent generellt bör officiella handlingar undertecknas med fullständig firmateckning dvs. "Lions Clubs International MD-101 Sverige" med behörig firmatecknarens underskrift.

**Beslut:**

1. GR medger att ordvalet kontorschef var olyckligt i förra protokollet och beslutar att Björn Wahlenius är kontorsansvarig.
2. GR tar del av förtydligandet gällande firmatecknandet samt noterar skrivelsen och lägger den till handlingarna.

**§ 104****Förfrågan om samarbete från Specsavers.**

Optikerföretaget Specsavers har visat intresse för ett samarbete med Lions. Ärendet är under handläggning av VGRO Sven-Arne Wennerberg. Tidplanen är att vid nästa GR möte efter RM ha ett "letter of intent" som guvernörsrådet kan ta ställning till. Redaktör Maud Nordell berättar om bakgrunden och om en första träff med Specsavers då Lions presenterades för Specsavers och vice versa. Specsavers är intresserade av att genomföra en samlad glasögoninsamling ihop med PR aktiviteter tillsammans med Lions.

Justeras: \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_

**Beslut:**

1. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

**§ 105****Postkontrollen samarbete med SIFO**

GRO Jan Lofjård berättar att Lions kommer tjäna mer på detta upplägg, från 330kr till 800kr per kontrollerad posttyp och år.

**Beslut:**

1. GR ger GRO Jan Lofjård fortsatt förtroende att avsluta förhandlingar med SIFO.
2. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

**§ 106****Centralförbundet för alkohol- och narkotikaupplysning, CAN.**

DG Jan Lofjård berättar om att CAN är intresserade av att ha en artikel om Lions i sin tidning. GRO förser CANs tidning med information.

**Beslut:**

1. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

**§ 107****Inkomna skrivelser****a. Distrikt 101-N***Bilaga: 167, 168*

Dels angående familjemedlemsskap. Idag gäller detta enbart att familjemedlemmarna ska vara medlemmar i samma klubb. Distriktsrådet i 101-N vill att det ska gälla oavsett vilken klubb familjemedlemmar är medlemmar i. 101-N vill att GR skriver till internationella styrelsen. PID Jan-Åke Åkerlund informerar om att man inte ska glömma bort att ta med att för omfattas av familjemedlemsskap ska man vara skriven på samma adress.

Dels om beslutet fattat på RM 2010 om Röda Fjäders vart tredje år, bilaga 168.

**Beslut:**

1. GR beslutar enligt 101-Ns förslag i skrivelsen; att tillskriva internationella styrelsen om att man bör få kunna vara med i olika klubbar men ändå omfattas av familjemedlemsskap.
2. GR beslutar angående bilaga 168 att tillstyrka förslaget från 101-N och lägga det med bland motionerna om samma sak till Riksmötet.

**b. Inbjudan till IDEA dagen.***Bilaga: 165***Beslut:**

3. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

**c. Inbjudan till Volontärbyråns konferens.** *Bilaga: 166***Beslut:**

4. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

**§ 108****Kontoret**

Kontorsansvarige Björn Wahlenius berättar om att telefontiderna på kontoret nu är 09:00 – 15:00 varje helgfri vardag och att det inte är lunchstängt utan personalen backar upp varandra för lunch. Att en ny rutin införts med reseräkningarna; den 5:e, 15:e och 25:e i varje månad. Att kontrollern och ekonomen Jan Demuth på kontoret kan båda se bokföringen, inte så att kontrollern ska bokföra utan kunna se i "real-time" hur det ser ut i bokföringen. Om att servern på kontoret är utbytt, då den gamla varit trasig. Plus att han har för avsikt att en gång i månaden komma till kontoret.

PID Bruno Ahlqvist flikar in under denna punkt att han vill ge en eloge till handhavandet av Haiti-katastrofen rent PR mässigt till redaktören, som får en spontan applåd av deltagarna på GR mötet.

Justeras: \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_

**Beslut:**

1. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

**§ 109****Orkester Norden***Bilaga: 184*

Orkester Norden kommer hålla en turné i Sverige i augusti. Ungdomskommittén yrkar på att 10 000 kronor får tas ur Orkester Nordens budget att användas till lunch till orkesterns ungdomar.

**Beslut:**

1. GR beslutar att då en utredning ska göras av Orkester Norden så väntar GR med att ta beslut i denna fråga tills utredningen är klar till nästa GR möte.

**§ 110****Kronprinsessans bröllop**

GR tog beslut på sammanträde nr 4 att erbjuda Kronprinsessan ett hedersmedlemskap i Linköping/Valla och att tilldela Kronprinsessan en Melvin Jones. Det första är nu inget som GR formellt kan besluta om, utan är en viljeinriktning och upp till klubben att bestämma. Diskussion utbryter om Daniel och att Lions även bör inkludera honom i någon gåva.

**Beslut:**

1. GR får i uppdrag att fundera på frågan och återkomma till GR mötet efter Riksmötet i maj.

**§ 111****Sveriges bästa Lionsklubb***Bilaga: 200*

I bilaga 200 finns kriterier för Sveriges bästa Lionsklubb, som ska få pris på Riksmötet. FUU har ändrat reglerna enligt GRs tidigare beslut och AU har påbörjat diplom. DG 101-SV Olof Ejdeblad berättar att några förslag på bästa klubb kommit in.

**Beslut:**

1. GR antager kriterierna och lägger övrig information till handlingarna.

**§ 112****Regelverk och kostnader för ID***Bilaga: 163*

PID Sten Åkestam, PID Heinz Ondrejka, PID Bruno Ahlqvist och PID Jan-Åke Åkerlund har lämnat in uppdaterade regler för hur en ID ska väljas och vilka kostnader detta medför för MD 101. PID Bruno Ahlqvist berättar att nytt är att enbart fullvärdiga distrikt får nominera, enligt LCI.

**Beslut:**

1. GR beslutar att antaga detta regelverk.

**§ 113****Convention 2010**

GRO Jan Lofjård redogör lite för kommande Convention i Australien. Och att det blir 8 st resenärer varav 7 stycken från de distrikt som deltagit i conventionlotteriet. Resekostnaden blir något billigare än planerat då ingen reseledare följer med, på grund av den extra kostnaden detta medför. I stället håller AU på att leta efter en annan lösning för att stödja resenärerna på plats.

**Beslut:**

1. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

**§ 114****Övriga frågor****A. Europa Forum 2010**

GRO Jan Lofjård berättar om att nästa EF äger rum i Bologna i Italien i november.

**Beslut:**

1. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

Justeras: \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_

**B. MD HRO**

GRO Jan Lofjård frågar DG 101-A om det är klart med vem som ersätter Lars Edwards i distrikt 101-A som hoppat av som hedersrådets ordförande, i år även MDs hedersråds ordförande då 101-A är arrangör av Riksmötet. DG 101-A Mikael Söner berättar att det är klart med ersättare och att det är PDG Lars Kuntze som är det.

**Beslut:**

2. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

**C. Riksvältnämnden.**

RVNs ordförande Elisabeth Lindqvist redogör för förslagen som kommer komma upp på Riksmötet.

Kandidat som GRO: Sven-Arne Wennerberg.

Kandidater till VGRO: Kent Benediktsson, Olof Ejdeblad, Vivianne Eriksson och Sören Wigren.

Controller, fyllnadsval 2010-2011: Björn Wahlenius, Birger Gustafsson och Bengt-Åke Johansson.

Förtroendevald Revisor: Ralph Ahlqvist, Bert Johansson och Willy Lindgren.

Ersättare revisor: Sune Karlsson och Karl-Rudolf Pettersson.

Riksvältnämnden: Ordförande Anette Eiserman-Wikström. Ledamöter: Ingemar Andersson , Bo Edman, Göran Engström, Hans Folkesson, Anders Larzon

Det som GR ska välja på mötet efter Riksmötet:

FUU ordförande, Hjälpkommitténs ordförande och Handikapp, ledamöter i hjälpkommittén, Ungdomskommitténs ordförande och ledamöter, Orkester Norden, Stadgesekreterare, Rådgivande placeringskommitté, Barndiabetesfonden och Stiftelsen Sveriges Lions Hjälpfonds ordförande.

Elisabeth Lindqvist berättar att ingen ännu officiellt kommit in som kandidat till att arrangera Riksmöte 2013.

**Beslut:**

3. GR noterar informationen och tackar för nedlagt arbete.

**D. Varför Lions inte med i FRII?**

DG 101-VG Jan Granlund ställer frågan då många klubbar hört av sig om detta till honom i ljuset av Haiti-katastrofen. PID Heinz Ondrejka berättar att det finns flera skäl. Ett att Lions som organisation inte har 90-konto utan det ligger i Stiftelsen Sverige Lions Hjälpfond. Att årsavgiften till FRII som baseras på omsättning skulle bli hög för Lions, cirka 53 000 kronor per år baserat på en uppskattning av att Lions samlar in och ger ut ca 50 miljoner per år. Heinz menar hur ska detta finansieras? Tror inte att klubbarna skulle uppskatta en utdebitering av avgiften per klubb. På GR mötet i Vadstena togs beslut om att höra med Stiftelsens styrelse om FRII. Heinz undrar av som hänt där, om någon i GR eller AU följt upp.

Frågan kommer upp om att GR bör besluta visa sig villig att sponsra avgiften till FRII för Stiftelsen, då ett medlemskap anses värdefullt ur PR synpunkt både för Lions och Stiftelsen.

**Beslut:**

4. GR beslutar att man vill fatta beslut i frågan.

5. GR beslutar avsätta medel för att kunna sponsra Stiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond med årsavgift och serviceavgift för ett medlemskap i FRII upp till ett belopp om 10 000 kronor.

**E. NSR.**

*Bilaga: 226*

DG 101-SV Olof Ejdeblad menar att NSR bör göras mer ändamålsenligt enligt det som NSR syftar till. Han och DG 101-A Mikael Söner har skrivit en skrivelse och pratat med övriga nordiska GR som håller med. Allt i syfte få ett mer givande NSR.

**Beslut:**

6. GR noterar informationen och beslutar lägga skrivelsen till protokollet.

Justeras: \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_

**F. Rent vatten**

DG 101-A Mikael Söner visar upp en liten flaska och berättar om att innehållet i denna kan rena 75 liter vatten från bakterier. Han undrar om inte detta kan vara något för Lions att komplettera tälten med.

**Beslut:**

7. GR beslutar att ge detta till Hjälpkommittén för utredning.

**G. Resereglemente**

VDG 101-A Anna-Maria Bernstein reser frågan om vad som gäller enligt resereglementet. Det handlar om kommande Conventionresa. Controller Björn Wahlenius säger han mailar ut till alla vad som gäller. VGRO Sven-Arne återkommer med info så snart han fått svar från LCI.

**Beslut:**

8. GR noterar detta.

**H. LCIF- utvecklingsplan**

PID Jan-Åke Åkerlund berättar om denna plan. Att målsättningen är att öka donationerna per år till LCIF till 30 miljoner, idag 20 miljoner US dollar. Han berättar och visar också LCIFs nya logo.

**Beslut:**

9. GR noterar informationen och tackar för den samt lägger den till handlingarna.

**I. Bring Quality To Life**

Reino Wikström och Finn Bangsgaard efterlyser rapport från den ekonomiska redovisningen kring kontot BQTL som varit föremål för frågetecken förra verksamhetsåret. Reino undrar: Vi har blivit anklagade för att beställa tält utan att ha tackningskostnad för dett. Finn Bangsgaard fyller i och säger att han känner sig djupt kränkt av detta. Vår revisor Willy Lundgren får frågan och svara att en undersökning i efterhand gjorts som inte visar på några felaktigheter. Finn Kräver en ursäkt och IPCC PO Damberg får då ordet och försöker i någorlunda korta ordalag relatera en viss del av händelseförloppet och vad som sagts och gjorts vid GR2 2008-2009 och därefter.

**Beslut:**

10. GR ger AU i uppdrag att se över organisationen för Bring Quality To Life.

**J. Röda Fjädern generalen Bertil Ravnell har ordet**

Bertil Ravnell berättar att dags dato har 9 miljoner kronor kommit in. DG 101-A undrar över nettoresultat. Svaret från Bertil är cirka 3 miljoner kronor, då omkostnader varit cirka 6 miljoner.

**Beslut:**

11. GR tackar Bertil Ravnell för arbetet och informationen och lägger den till handlingarna.

**K. NSR 2013.**

VGRO Sven-Arne Wennerberg berättar om att det är Sveriges Lions tur att arrangera NSR 2013. En inbjudan har gått ut till alla distrikt att anmäla sitt intresse för att arrangera NSR 2013. Anmälan ska vara AU/GR tillhanda senast 1:a augusti 2010.

**Beslut:**

12. GR noterar detta och ber alla fundera på var detta kan hållas och vilka distrikt/klubbar som kan ta på sig ett arrangörsskap ihop med MD för ett NSR.

**L. The Lion med mera**

Redaktör Maud Nordell berättar om att hon tillfrågat två nya annonssäljare, får se vad detta ger för resultat. Summerar resultat av PR bearbetning Haiti och tackar distriktens PRC för gott samarbete. Berättar om annons som är köpt för MDs PR pengar i anslutning till klubbarnas julaktiviteter. Annonsen var publicerad i Villaägaren – en av kanalerna i varumärkeskampanjen – med en läsekrets på 1 miljon läsare.

Justeras: \_\_\_\_\_/\_\_\_\_\_/\_\_\_\_\_

**Beslut:**

13. GR noterar informationen och lägger den till handlingarna.

**M. Världens Barn.**

IPGRO har hört att det går rykten om hans roll i samband med Världens Barn och uppmanar dem som har frågor att ställa dem nu. Ingen frågar något.

**Beslut:**

14. GR noterar att tillfälle getts till frågor.

**§ 115****Nästa GR möte**

är i Visby i samband med Riksmötet, berättar GRO Jan Lofjård.

**§ 116****Avslutning**

IPGRO PO Damberg tackar GRO Jan Lofjård för att han lotsat GR igenom detta digra GR möte. GRO Jan får en stor applåd. Varefter GRO Jan avslutar mötet.

Sekreterare: Maud Nordell

GRO: Jan Lofjård

Justeras: DG 101-U Hans Catani

Justeras: DG 101-VG Jan Granlund

Justeras: \_\_\_\_\_/\_\_\_\_\_/\_\_\_\_\_/\_\_\_\_\_